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Protokół Nr XLI/2013 
z XLI Nadzwyczajnej  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 6 sierpnia 2013 r. 
 
 
 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”. 
2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

 a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2013, 
 b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2013-

2020, 
 c) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 

Wyspiańskiego. 
3. Zamknięcie Sesji.     
 
 
 

Ad 1  Otwarcie Sesji, w tym: 

Przewodniczący Rady Józef Leszczyk o godz. 14.00 wypowiedział formułę:   
 „Otwieram XLI Nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej Białogardu”. 

Przewodniczący Rady powitał Radnych, Burmistrza, pracowników Urzędu Miasta i 
uczestników Sesji.  

Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Miasta, zgodnie z art. 20 ust. 3 
ustawy o samorządzie gminnym (§ 14 ust. 3 i § 22 ust. 3 Statutu Miasta). 

 
-  stwierdzenie „quorum”, 

Według listy obecności było 16 radnych – Rada była władna do 
podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

Przewodniczący Rady zaproponował uczczenie minutą ciszy śp. Ryszarda 
Kamińskiego, pierwszego burmistrza Białogardu. Przewodniczący Rady 
przypomniał, że na ostatniej sesji Rada Miejska przyznała Panu Ryszardowi 
Kamińskiemu medal „Za zasługi dla miasta Białogard”.  

Następnie wszyscy uczcili pamięć śp. Ryszarda Kamińskiego minutą ciszy. 
 
Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady powierzył kierownikowi Biura Rady Miejskiej, Małgorzacie 
Zimmer. 

 
 

- uwagi do porządku 
Przewodniczący Rady – zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi do porządku 

Sesji? 
A.Siwek – pytał w nawiązaniu do piątkowej rozmowy odnośnie wprowadzenia na 

tą sesję projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady 
Miejskiej Białogardu Pana Tadeusza Szweda, dlaczego go nie ma projektu 
uchwały? 

Przewodniczący Rady – podkreślił, że sesja nadzwyczajna jest zwołana na 
wniosek Burmistrza. Druga sprawa to Przewodniczący Rady umówił się z 
radnym T.Szwedem, że  w okresie letnim sesji nie przewiduje i 28 sierpnia 
2013 r. będzie sesja zwyczajna. Przewodniczący Rady ustala porządek sesji 
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zwyczajnej, ma już przygotowany projekt uchwały, to będzie jeden z 
pierwszych projektów. Radny Tadeusz Szwed to zaakceptował i chciałby w tym 
uczestniczyć. Przewodniczący Rady przypomniał, że sesje nadzwyczajne 
zwoływane są na wniosek Burmistrza lub 6 radnych. Przewodniczący Rady 
poinformował, że sesja w trybie zwyczajnym będzie 28 sierpnia 2013 r. i będzie 
projekt uchwały w sprawie  wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej 
Białogardu. 

A.Siwek – powiedział, że nie rozumie co radny Tadeusz Szwed ma na dzień 
dzisiejszy. Można wręczyć mu kwiatki na następnej Sesji, można go pożegnać,  
podziękować. Tylko Przewodniczący Rady wystąpił 2 lipca 2013 r. do Komisarza 
Wyborczego zgłaszając złożoną rezygnację, Komisarz Wyborczy pismem, które 
wpłynęło 10 lipca 2013 r. do Biura Rady napisał w piśmie, że na najbliższej 
sesji, nie określając czy to będzie sesja zwyczajna czy nadzwyczajna. Pierwsza 
sesja była 11 lipca 2013 r. i można było to wprowadzić. Wiceprzewodniczący 
Rady pytał dlaczego ta sama Rada w tej samej sprawie na sesji nadzwyczajnej 
22 czerwca 2011 r. wygasiła mandat radnego K.Sosnowskiego, a 29 czerwca 
2011 r. powołała Pana P. Pauksztę na radnego? Radny pytał się co stoi na 
przeszkodzie, aby dzisiaj na sesji nadzwyczajnej wygasić mandat radnego T. 
Szweda? 

Przewodniczący Rady –  stwierdził, że pewne procedury są zapisane w Statucie 
Miasta. Radny się zgłosił, aby do porządku coś zaproponować a nie 
komentować.  Przewodniczący Rady powiedział, że komentarz jest niepotrzebny 
tylko wniosek.  

A.Siwek – powiedział, że gdyby wiedział, że tak Pan Przewodniczący postąpi to 
zebrałby 6 podpisów i przygotowałby projekt uchwały. Radny stwierdził, że miał 
być przygotowany projekt uchwały w sprawie wygaszenia mandatu a jego nie 
ma. 

Przewodniczący Rady – odpowiedział, że wszystko jest przygotowane i projekt 
zostanie wniesiony na sesję zwyczajną. Ta sesja jest nieplanowana zwołana na 
wniosek Burmistrza. Przewodniczący Rady pytał dlaczego Radny nie zgłosił 
wniosku? Wówczas także Przewodniczący Rady by się przygotował i 
powiadomiłby radnego T.Szweda. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że Rada 
ma 3 miesiące na odwołanie, co przypada na koniec września.  

 
Wobec braku wniosków do porządku Sesji przystąpiono do jego realizacji. 

 
Ad 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

 
a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2013, 

  Przedstawili: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu, który powiedział, że 11 
lipca 2013 r. dostaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego z zapytaniem czy jeżeli 
inwestycja ul. Wyspiańskiego, o którą zabiegaliśmy kilka lat temu zostanie 
wpisana do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II 
Bezpieczeństwo, Dostępność i Rozwój, czy podejmiemy się inwestycji do końca 
listopada 2013 r. Pismo wpłynęło w trybie pilnym, proszą o odpowiedź do 12 
lipca 2013 r. do godz. 15.00.  Decyzja w Urzędzie Miasta jest pozytywna, że 
przygotujemy się do inwestycji, jeżeli w miarę szybko Minister ujmie Białogard w 
tym programie. Minister Administracji i Cyfryzacji zaakceptował zmienioną listę i 
zakwalifikował wniosek pn. przebudowa drogi gminnej ul. Wyspiańskiego na 
terenie miasta Białogard do kwoty 738 tys. 450 zł, jednak nie więcej niż 50% 
kosztów kwalifikowanych. Propozycje przygotowane z Panią Skarbnik polegają na 
tym, że są zabezpieczone pieniądze do dyspozycji na ul. Piastów, całej kwoty 
tam nie wydamy a wydłużymy prace do wiosny 2014 r. Mieszkańcy akceptują tą 
propozycję etapowania. Natomiast 200 tys. zł Burmistrz proponuje przesunąć z 
kwoty 1,5 mln zł na zakup budynku od Starostwa Powiatowego. Ponadto 
Burmistrz prosił, aby z rozdziału 92120 Ochrona zabytków i opieka nad 
zabytkami w  § 4300 zmniejszyć o 14 tys. 593 zł 95 gr, ponieważ firma 
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warszawska miała wykonać gminną ewidencję zabytków i to co zrobili jest nie do 
przyjęcia, dokumentacja jest wadliwa, pomylone obiekty, krótko mówiąc 
odrzucono pracę wykonaną przez tą firmę a środki nie będą wykonane. Dlatego 
Burmistrz proponował przesunięcie tych środków na gospodarkę komunalną na 
wydatki bieżące.  
     Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta przedstawiła zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2013: zwiększa się łączną kwotę planowanych dochodów o 
kwotę 738 tys. 450 zł i o tą samą kwotę zwiększa się plan wydatków Miasta na 
2013 rok. 
Zmiany w planie dochodów: 
- w dziale 600 Transport i łączność w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne w § 
6330 Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację inwestycji i 
zakupów inwestycyjnych własnych gmin zwiększa się dochody o kwotę  738 450 
zł. 
Zmiany w planie wydatków: 
-  w dziale 600 Transport i łączność w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne w 
§ 6050 zwiększa się wydatki o kwotę 885 778,21 zł. 
Kwota wynika ze zmian w załączniku inwestycyjnym, gdzie wprowadza się 
wydatek przebudowa ul. Wyspiańskiego w kwocie 1 mln 476 tys. 900 zł oraz 
zmniejsza się wydatki dot. budowy ulicy pomiędzy ul. Koszalińską a ul. Królowej 
Jadwigi o kwotę 16 tys. 121 zł 79 gr. oraz przebudowy ul. Piastów zmniejsza się 
o kwotę 575 tys. zł. Łączna kwota na przebudowę ul. Piastów wyniesie w 2013 
roku 225 tys. zł. 
-  w dziale 758 Różne rozliczenia w rozdziale 75818 Rezerwy ogólne i celowe  
rozwiązano rezerwę na wydatki inwestycyjne i zakupy  inwestycyjne w wysokości 
147 328,21 zł. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza : 

za–15, przeciw-0, wstrzymało się–1. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:  
za–15, przeciw-0, wstrzymało się –1 

Rada podjęła uchwałę Nr XLI/297/2013. 
 
 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 

2013-2020, 
  Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 
 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za–15, przeciw-0, wstrzymało się–1. 

Rada podjęła uchwałę Nr XLI/298/2013. 
 
 
c) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 

Wyspiańskiego, 
  Przedstawił: Waldemar Marczyk, Naczelnik Wydz. Inwestycji i Zamówień  

Publicznych, który stwierdził, że przebudowa drogi gminnej – ulicy 
Wyspiańskiego na terenie miasta Białogard jest dofinansowana ze 
środków budżetu państwa z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji w 
ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap 
II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój w kwocie 738.450,00 zł. 
Przewidywana wartość inwestycji wynosi 1 mln 476 tys. 900 zł. 
Inwestycja będzie realizowana  w roku 2013, do końca listopada. 
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Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski  - pytał o zakres prac i rodzaj nawierzchni?  
Naczelnik  -  odpowiedział, że w tej inwestycji przewiduje się przebudowę 

nawierzchni na bitumiczną, frezowanie. Ponadto w związku z nową organizacją 
ruchu zostanie przebudowana tak jak obecnie wygląda, miejsca postojowe, 
które miały być poprzednio z kostki polbrukowej zostaną również wylane masą 
asfaltową. Będzie kanał technologiczny od ul. Kochanowskiego do ul. 
Dąbrowszczaków. Będą wymienione pokrywy na deszczówce i nowe chodniki 
oraz zjazdy do posesji. 

S.Domański – pytał czy organizacja ruchu pozostanie taka jaka jest w tym 
momencie? 

Naczelnik – odpowiedział, że tak. 
J.Harłacz – proponował zredukować znaki stop w mieście, bo jest ich za dużo. 

Takie znaki stawia się w miejscu, gdzie jest utrudniona widoczność. Należy to 
zweryfikować. 

E.Bury – pytała odnośnie projektu ulicy Wyspiańskiego, czy składając wniosek do 
Urzędu Wojewódzkiego byliśmy na liście rezerwowej? 

Burmistrz – odpowiedział, że byliśmy na liście ale nie było środków. 
E.Bury – pytała jakie to były środki w związku z reorganizacją ruchu, bo teraz 

musimy wszystko zdemontować, czy nie można poczekać z tym kwartałem? 
Burmistrz – odpowiedział, że dostaliśmy informację z Urzędu Wojewódzkiego, że 

dofinansowania nie otrzymamy, więc nie było na co czekać a kolejnych 
naborów nie było. Zostawało nam naprawianie w ramach własnych możliwości. 
Burmistrz przypomniał, że skrzyżowanie tej ulicy zapadło się i trzeba było 
natychmiast interweniować. Przy organizacji ruchu koszty poniesiono tylko  na 
malowanie linii a pozostałe elementy są do zamontowania ponownie. Burmistrz 
poinformował, że odbyło się spotkanie z firmą, która kupiła ZEC i oni planują 
poprowadzenie swoich instalacji w pasie ulicy, tj.  rur z ciepłą wodą dostarczaną 
do osiedla. Musimy to tak skoordynować, aby nie było robót, że będzie 
wykonana ulica a potem rozkopana. Burmistrz apelował, aby informować o 
zamierzeniach inwestycyjnych nawet prywatnych. Wykonanie w technologii 
bitumicznej sprawna firma jest w stanie zrealizować w kilka dni. 

K.Skoczyk – pytał czy przy budowie ul. Wyspiańskiego będzie brane oświetlenie 
tej ulicy, czy będą robione poprawki co do oświetlenia? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie przewiduje, bo nie było uwag co do oświetlenia 
tej ulicy. Gdybyśmy mieli przebudować oświetlenie to koszt inwestycji byłby 
jeszcze większy. 

K.Skoczyk – stwierdził, że chodzi o miejsca parkingowe, aby były oświetlone. 
Burmistrz – powtórzył, że nie było uwag, jeżeli są kłopoty prosił o zgłoszenie, bo 

projekt jest w trakcie realizacji. 
W.Czurko – stwierdził, iż w uzasadnieniu projektu uchwały jest zapis, że 

przebudowa  tej ulicy pozwoli na usprawnienie infrastruktury drogowej poprzez 
połączenie ul. 1 Maja z ul. Dąbrowszczaków. Radny stwierdził, że podobne 
uzasadnienie przeczytał w sprawie ul. Asnyka.  Radny boi się, że to będzie 
kolejna ulica, po której nie będzie nikt jeździć.  Radny prosił Burmistrza, aby 
spowolnienie nie wywołało podobnych skutków. Ponadto Radny prosił o 
częściowe zlikwidowanie progów przy ul. Asnyka i dostosowanie ich do 
parametrów takich jak fordy. Radny  powiedział, że w pięknych oczach 
Burmistrz zmarnował pieniądze na malowanie pasów. 

Burmistrz – odpowiedział, że nie planuje się żadnych progów zwalniających tylko 
jeden przy bloku. Natomiast jeśli chodzi o ulicę Asnyka to Burmistrz odbiera 
sygnały od mieszkańców, aby zlikwidować zbyt wysokie progi a zapewnić 
bezpieczeństwo. W pierwszym etapie zostały zamontowane tzw. progi 
podrzutowe. Można je zamienić na wydłużone wysepki, które spełniają swoją 
rolę i są przyjaźniejsze, jeśli chodzi o użytkowników tej ulicy. Sprawa zostanie 
rozwiązana z Naczelnikiem. Gdyby młodzież nie robiła wyścigów to tych progów 



 5

nie byłoby aż tyle. Uwagi mieszkańców będą brane pod uwagę. Dlatego 
Burmistrz zrobi spotkanie z mieszkańcami ul. Piastów odnośnie bezpieczeństwa 
i progów zwalniających. 

S.Purol – pytał czy w ramach inwestycji ulicy Wyspiańskiego będzie możliwość 
wygospodarowania terenu na zagospodarowanie w ramach tych środków  
miejsc do parkowania, szczególnie w trakcie imprez miejskich? 

Burmistrz – odpowiedział, że Program Narodowy Poprawy Bezpieczeństwa nie 
przewiduje tego typu zadań, ale jak będą oszczędności po przetargu to 
zastanowi się nad problemem, bo już nad nim trwają dyskusje. Na pewno nie 
będą to środki kwalifikowane w ramach tego programu.  

M.Danowski – w związku z tym, że projekt nie jest zamknięty prosił, aby 
uwzględnić jak najwięcej miejsc  parkingowych przy ciągu tej ulicy. 

Burmistrz – odpowiedział, że obserwuje z roku na rok niepokojące zjawisko 
przyrostu aut i braku miejsc postojowych w Białogardzie. Zaczyna się robić 
gorzej niż w dużych miastach. Burmistrz odpowiedział, że uwagi odnośnie ilości 
znaków są weryfikowane i sprawdzane. Natomiast nie da się wygospodarować 
dodatkowej ilości miejsc postojowych, żeby to nie było kosztem organizacji 
ruchu. Wszystkie ulice były dwukierunkowe obecnie trzeb nadłożyć kilka 
metrów, żeby dojechać. Za to są dodatkowe miejsca parkingowe i jest to 
uporządkowane. 

J.Harłacz – pytał odnoście poszerzenia dostarczania energii cieplnej przez ZEC, 
czy Burmistrz nie uważa, że są to zapędy monopolistyczne w przypadku, gdy są 
kotłownie na terenie miasta i dostarczają ciepło mieszkańcom. Radny uważa, że 
ZEC był niepotrzebnie sprzedany. W biogazowni, która ewentualnie powstanie  
energia będzie efektem ubocznym. Aby nie było tak, że mieszkańcy będą płacić 
więcej. Radny pytał jakie stawki dostawca zaproponuje dla mieszkańców? 
Radny prosił, aby działania cieplne były dyskutowane z radnymi. 

Burmistrz – odpowiedział, że są umówieni z właścicielami firmy i z Panem 
Lewandowskim. Prawdopodobnie na najbliższej sesji będą prosili Pana 
Przewodniczącego Rady o możliwość przedstawienia informacji. Do 
mieszkańców będą wysłane ulotki z informacją w jakim w kierunku zmierzają 
inwestycje w spółce i jakie korzyści będą dla mieszkańców. Właściciele ZEC 
zapewniają, że koszty energii cieplnej będą niższe niż wynikają ze wzrostu 
inflacji i kosztów wytwarzania tej energii ze względu na to, że część energii 
będzie odpadem technologicznym przy okazji produkcji prądu elektrycznego. 
Druga ważna informacja, to właściciele ZEC zrezygnowali z planu montowania 
silników gazowych w kilku miejscach miasta, będzie to zrobione tylko przy 
dużej kotłowni przy ul. Słowińskiej. Mają to być najnowocześniejsze urządzenia 
nie wpływające na pogorszenie środowiska. 

 
Przegłosowano projekt uchwały:  

za–15, przeciw-0, wstrzymało się –1 

Rada podjęła uchwałę Nr XLI/298/2013. 
 
 
Ad 3 Zamknięcie Sesji.     
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 14.50 
wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady XLI Nadzwyczajnej  Sesji Rady 
Miejskiej Białogardu”. 
Protokołowała: M.Zimmer 
 
 

   Przewodniczący Rady 

    mgr  Józef  Leszczyk 
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